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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 6/2019 

Datum konání: 10.9.2019 

Místo konání: Městský úřad Kyjov, Masarykovo nám. 30, zasedací místnost v přízemí 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté:   Ing. Vladimír Šimeček, Ing. Lukáš Lattenberg 

   

Zapisovatel:  Mgr. Markéta Pírková 

Ověřovatel:  Ing. Pavel Berka 

Čas jednání:  15.30 – 17.30 hod. 

 

Program jednání: 

1. Sečení travnatých ploch 

2. Vyhodnocení předváděcích akcí – ekologická likvidace plevele 

3. Kácení dřevin 

4. Vodičkova louka – vyhloubení sondy 

5. VKP v Podsedkách 

6. Boršovské louky – realizace tůní 

7. Schůzka s p. Dlouhým z Ostrovánek 

8. Společné jednání KŽP 

9. Lokalita za školou Za Humny 

10. Obnovení značení NS 

11. Podpis memoranda s Povodím Moravy 

12. Různé 

 

Průběh jednání: 

 

1. Sečení travnatých ploch 

 

V návaznosti na doporučení KŽP č. 7/2019 předložil předseda KŽP po projednání s TS Kyjov 

Radě města Kyjova dne 26.8.2019 pravidla pro sečení městských travnatých ploch:  a) omezit 

počet sečí mimo místa, která jsou určena pro pobyt lidí na trávnících, to jde i docela výrazně 

na 3-4 ročně), b) nesekat, když teplota překročí 26 stupňů c) sekat na minimálně 10cm 

výšky d) po dlouhodobém suchu sekat podle pravidla snížení o 1/3 výšky listové plochy trav. 
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Pravidla předložená RM, která je vzala na vědomí: 

S ohledem na postupnou změnu klimatu a dlouhotrvající sucha zavádí Technické služby Kyjov 

po dohodě s komisí životního prostředí změny v sečení travnatých ploch v letních měsících.  

V měsících duben-květen budou travnaté plochy sečeny intenzivně, jako dosud. V měsících 

červen, červenec, srpen a září budou travnaté plochy sečeny následovně: výška pokosu bude 

nastavena na maximum stávající techniky, tj. cca na 10 – 12 cm. Při teplotách více jak 26 

stupňům nebudou travnaté plochy koseny vůbec. V tomto případě se jedná o plochy na 

sídlištích, v ulicích, v parcích apod. Pokud se týká travnatých luk, vybraných komisí životního 

prostředí, tyto jsou sečeny 2x ročně s vyhrabáním a odvozem posečené hmoty z pozemku. 

Sečeno je křovinořezem, což by nemělo být. Pro sečení těchto pozemků je třeba nakoupit 

bubnové sekačky, které jsou při sečení k rostlinám šetrnější. Třetím typem trávníků jsou 

intenzivní trávníky se zavlažováním (náměstí, parter gymnázia). Tyto jsou sečeny rotačními 

sekačkami se sběrem a to v intervalu 1x za 14 dní.  

 

2. Vyhodnocení předváděcích akcí – ekologická likvidace plevele 

 

Ing. Šimeček seznámil přítomné s informacemi získanými při předvedení výrobků dvou 

firem, jejichž stroje ekologicky likvidují plevel:  

 

ADLER      INFRAWEED 
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Cenová nabídka (ceny uvedeny bez DPH): 

 

a. ADLER – záběr 50 cm a 75 cm 

 

 
 

b. INFRAWEED thermHIT 75 – záběr 75 cm 

 

 
 

Po celkovém posouzení obou strojů se jeví jako vhodnější stroj od firmy ADLER – používá 

typizovanou plynovou bombu, má pojezd, hořáky nepůsobí na rostliny otevřeným plamenem, 

ale přes keramickou desku. 

Prospekty obou výrobků jsou v příloze zápisu. 
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3. Kácení dřevin 

 

 Bohuslavice – u cyklostezky do Mouchnic – suchý topol – bez připomínek 

 Kyjov – hřbitov – břízy, líska, smrk (vše suché, již pokáceno) – bez připomínek 

 Mezivodí – kácení v souvislosti s výstavbou krytého bazénu – s cílem minimalizovat 

kácení  stromů vydá KŽP stanovisko, až bude předložena finální verze projektové 

dokumentace, z níž bude jasné, o které stromy se jedná 

 Nádražní ul. – suchý javor u nádraží – bez připomínek 

 Pod Vinohrady – suchá borovice – bez připomínek 

 Seifertovo náměstí – dvě suché břízy – bez připomínek 

 U Sklepů – suchý ořešák a smrk – bez připomínek 

 Žižkova ul. – u parkoviště za MKS – 2 x suchý prunus – kácení bez připomínek, 

náhradní výsadbu realizovat v souladu s novou koncepcí parkoviště (dle sdělení 

vedoucího ORM by měla být hotová v roce 2020). 

4. „Vodičkova louka“ v Bohuslavicích 

 

Vlastník ani pachtýř pozemku nemají námitky proti záměru provést sondu k ověření stavu 

spodní vody. Sondy budou provedeny po sklizni kukuřice – konec září, říjen 2019. 

 

5. VKP V Podsedkách 

 

RM schválila příspěvek z rozpočtu města na managementová opatření do výše 30.000,- Kč. 

Mgr. Lungová a Mgr. Veverková byly Ing. Blažkem požádány o dodání podkladů pro 

přípravu smlouvy o dílo (které plochy, v jakém rozsahu, jakým způsobem).  

 

6. Boršovské louky 

 

Mgr. Veverková je domluvená s Ing. Krejčiříkem z TS Kyjov, že v průběhu září provedou TS 

vyhloubení tůně. 

 

7. Schůzka s p. Dlouhým z Ostrovánek 

 

Ing. Berka sjedná termín schůzky ohledně možných společných aktivit v obnově krajiny a 

sdělí jej členům KŽP. 

 

8. Společné jednání KŽP 

 

RNDr. Ambrozek potvrdil společného jednání KŽP z Kyjova, Veselí nad Moravou, 

Hodonína, Břeclavi a Velké nad Veličkou na 21.11.2019 ve Veselí nad Moravou.  

  

9. Lokalita za školou na ul. Za Humny v Boršově 

 

Zadání: RNDr. Ambrozek ve spolupráci s Mgr. Veverkovou  provedou v předmětném území 

biologické hodnocení. Na základě tohoto hodnocení může pak být navrženo další využití 

lokality. 
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RNDr. Ambrozek informoval, že ze strany školy se jedná o obtížně prostupnou lokalitu 

s navážkou různého materiálu. Vše je zarostlé vrbovím. Směrem k železniční trati je zjevné, 

že zde dlouhodobě stává voda. V lokalitě se nevyskytují chráněné rostliny. Rekultivace 

lokality by byla dobrá.  

 

10. Obnovení značení naučné stezky 

 

Jsou dvě varianty – svépomocí, Klubem českých turistů na základě objednávky. Nutno zjistit, 

kolik by obnovení stálo, pak nárokovat částku do rozpočtu města. 

 

11. Podpis memoranda s Povodím Moravy 

 

Je zapotřebí intervence starosty města na vedení Povodí Moravy, kde žádost města Kyjova  

o podpis memoranda o spolupráci leží již řadu měsíců. Na příštím jednání RM o to požádá 

starostu Ing. Berka. 

 

12. Různé 

 

a) Informace z jednání zastupitelstva 

Zastupitelé z řad členů KŽP informovali přítomné o otázkách diskutovaných na 

pondělním zasedání zastupitelstva. 

 

b) Program rozvoje města Kyjova 2018-2022 

Připomínky a doplnění členů KŽP byly zaslány tajemníkovi. 

 

c) Příprava komplexních pozemkových úprav 

Stav souhlasů vlastníků pozemků ke dni 26.8.2019: 

 

KAT. ÚZEMÍ SOUHLASY K 17.6.2019 SOUHLASY K 26.8.2019 

KYJOV 42,81 46,67 

BORŠOV U KYJOVA 35,83 43,03 

NĚTČICE U KYJOVA 48,94 52,38 

BOHUSLAVICE U KYJOVA 28,63 37,15 

 

d) Třídění odpadků na akcích města 

Š. Krakovská upozornila, že v průběhu Slováckého roku neměli návštěvníci možnost 

třídit odpady. Z následné diskuze vzešlo doporučení RM, aby na všech akcích 

pořádaných nebo spolupořádaných městem Kyjovem, případně MKS, byly 

instalovány nádoby na třídění odpadu minimálně v rozsahu separace skla. 
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e) Stav vody a znečištění Kyjovky 

Proběhla debata o možnostech využití stavidel na toku Kyjovky pro zvýšení hladiny a 

zadržení vody.  

Vedoucí odboru majetku dále popsala, z jakého důvodu bývá po větších srážkách 

viditelně znečištěná voda v úseku Kyjovky od mostu u Králíčkovy cukrárny ke 

mlýnům.  

Mgr. Bednaříková požádala o prověření, jakým způsobem a s jakými výsledky se 

odbor životního prostředí zabýval požadavkem KŽP na prověření nelegálního čerpání 

vody z Kyjovky a vypouštění vody do Kyjovky. 

 

f) Hospodaření na zemědělských pozemcích 

Předseda KŽP požádal vedoucí odboru majetku o zpracování přehledu 

propachtovaných zemědělských pozemků města včetně informace, dokdy jsou 

uzavřeny pachtovní smlouvy. 

 

g) Výstava na stromech (akce Dobrovolnického centra Krok Kyjov) 

M. Vymazal z Dobrovolnického centra Krok Kyjov požádal město Kyjov o souhlas 

s uspořádáním Výstavy na stromech v rámci akce Týden důstojné práce v termínu 5.-

12.10.2019. Akce bude zaměřena na souvislosti mezi podmínkami výroby a 

spotřebou, konkrétně na podmínky pěstování kakaa v západní Africe. 

Vzhledem k tomu, že při akci nedojde k poškození zeleně (plakáty nebudou do stromů 

„zapichovány“), nevidí zde KŽP žádné riziko pro zeleň. Pouze upozorňuje na to, že 

vhodnějším místem konání by místo Masarykova náměstí byl např. městský park. 

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova:  

- 8/2019 – KŽP doporučuje zařadit do plánu investic města nebo TS Kyjov pořízení stroje 

na ekologickou likvidaci plevele  

- 9/2019 – KŽP doporučuje zajistit, aby na všech akcích pořádaných nebo spolupořádaných 

městem Kyjovem, případně MKS, byly instalovány nádoby na třídění odpadu minimálně 

v rozsahu separace skla 

 

Úkoly pro členy komise:   

--- 

 

Termín dalšího jednání:  úterý 8.10.2019, 15:30 hod.  

 

Zapsala: Mgr. Markéta Pírková 

Ověřil: Ing. Berka Pavel 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Prospekty – MORAM, ADLER 


